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MONITOROVACÍ VÝBOR OPERAČNÍHO PROGRAMU 

PRAHA – PÓL RŮSTU ČR 
 

21. zasedání 

Staroměstská radnice – Sál architektů, Staroměstské náměstí 1, Praha 1 - Staré Město 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ   
 

21. zasedání Monitorovacího výboru Operačního programu Praha – pól růstu ČR (dále MV) se 

konalo dne 30. listopadu 2023 od 14:00 do 15:00 hodin. 

Jednání MV se zúčastnilo celkem 28 účastníků, z toho 16 s hlasovacím právem (viz prezenční 

listina v příloze). Za Evropskou komisi (dále EK) se jednání zúčastnil za DG Regio Petr Votoupal. 

Program a obsah jednání: 

Zahájení, představení programu jednání MV 

Jednání MV zahájil Zdeněk Kovářík (předseda MV a člen Rady hl. m. Prahy), který v úvodu 

přivítal členy a hosty. Karel Andrle (místopředseda MV a ředitel odboru FON) na úvod sdělil, že 

se Operační program Praha pól - růstu ČR stal prvním operačním programem, který vyčerpal 100 

% přidělené alokace. 

Bod 1)  

Informace o aktuálním stavu realizace OP PPR, informace o ročním vyhodnocení 

Strategického realizačního plánu 2023 (usnesení č. 75 – na vědomí) 

Karel Andrle představil pokrok v implementaci OP, ke kterému došlo od předchozího jednání MV. 

Certifikováno je cca 4,95 mld. Kč podílu EU, tj. 100 % alokace programu. V souhrnných žádostech 

je schváleno 96 % alokace programu, zasmluvněno je 114 % alokace programu. V ERDF fondu 

je v souhrnných žádostech schváleno 95 % alokace, v ESF fondu pak 102 % alokace. Dále bylo 

představeno čerpání alokace dle jednotlivých prioritních os. 

V prioritní ose 1 je zasmluvněno 109 % alokace osy. Certifikované prostředky jsou ve výši 100 % 

alokace osy. V souhrnných žádostech je 90 % schválených výdajů alokace osy, několik projektů 

požádalo o prodloužení realizace do konce roku2023. U všech indikátorů byly dosaženy cílové 

hodnoty. 

V prioritní ose 2 je zasmluvněno 112 % alokace osy. Certifikováno je 100 % alokace osy. 

V souhrnných žádostech je 95 % alokace osy. Některé projekty jsou ještě v realizaci s tím, že 

budou ukončeny do konce roku 2023. V řešení je zajištění úspěšného dokončení projektu 

„Pořízení 15 ks bateriových trolejbusů“. Většina indikátorů bude splněna na 100 %, 3 indikátory 

budou naplněny na 85 - 99 %. 
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V prioritní ose 3 je zasmluvněno 122 % alokace osy. Certifikováno je 100 % alokace osy. U ERDF 

fondu je v souhrnných žádostech 102 % schválených výdajů, u ESF fondu 111 %. Z důvodu 

odstoupení od realizace některých investičních projektů nebude naplněna cílová hodnota 

indikátoru 10000 „Počet podniků pobírajících podporu“. Nižší procento plnění indikátoru však 

nemá negativní dopad na úspěšné ukončení programu. 

V prioritní ose 4 je zasmluvněno 117 % alokace osy. Certifikované prostředky jsou ve výši 100 % 

alokace osy. V souhrnných žádostech máme 99 % alokace osy. Aktuálně jsou splněny všechny 

indikátory kromě indikátoru 50101 „Počet nových zařízení pro péči o děti do 3 let“, kde se ale 

naplnění předpokládá bez problémů. 

Informace k dalším tématům: 

Karel Andrle představil roční vyhodnocení Strategického realizačního plánu na rok 2023. 

Predikce čerpání finančních prostředků v právních aktech jsou plněny kolem 98 %. Plány čerpání 

finančních prostředků v souhrnných žádostech jsou za leden - listopad 2023 plněny na 91 %. 

Plány čerpání směřují k vyčerpání alokace programu. V rámci většiny indikátorů nejsou 

předpokládány problémy s plněním. U osmi indikátorů je plnění predikováno mezi 85 - 100 % a u 

jednoho již zmíněného indikátoru v PO3 je plnění cca 68 %. 

U finančního nástroje INFIN nedochází k žádným finančním změnám, finanční nástroj COVID 

Praha se ukončuje, z cca 300 podepsaných smluv musely být uplatněny pouze 4 záruky. 

Začátkem příštího roku doběhnou poslední záruky a na účty HMP budou navráceny finanční 

prostředky cca 400 mil. Kč. U obou finančních nástrojů proběhla kontrola u NRB i konečných 

příjemců. 

Petr Votoupal (DG Regio) pogratuloval k úspěšnému dokončení programu a ocenil také finanční 

nástroj COVID Praha. Poděkoval za kvalitní a rychlou práci a konstatoval, že OP PPR je 

v současnosti vzorem pro ostatní české programy. Dále informoval o konání konference o 

využívání finančních nástrojů, která proběhne dne 22. 2. 2024 v hotelu Diplomat. 

Bod 2)  

Informace k dokončování a dočerpání programu (usnesení č. 75 – na vědomí)  

Karel Andrle představil stav implementace OP PPR dle vyúčtovaných prostředků a odeslaných 

žádostí do EK v jednotlivých prioritních osách. Ve všech prioritních osách bylo dosaženo stropu 

alokace. Očekáváme vyčerpání obou fondů nad 100 % alokace, u ERDF fondu na 101 % a u ESF 

fondu na 105 %. I v případě, že realizace projektu „Pořízení 15 ks bateriových trolejbusů“ nebude 

úspěšně dokončena do 31. 12. 2023, bude program vůči EK dočerpán a nebude decommitment. 

Poslední souhrnné žádosti budou na PCO předloženy v dubnu / květnu 2024. 

Dále byly prezentovány informace o plnění predikcí souhrnných žádostí v roce 2023. Predikce za 

období leden - listopad byly plněny na více než 90 %. U některých projektů došlo k prodloužení 

realizace až do konce roku 2023.  

ŘO predikuje, že k 31. 12. 2023 se toto procento ještě navýší o výdaje z prosince a to min. na 95 

%. 
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Bod 3)  

Projednání Zprávy o plnění Evaluačního plánu za rok 2023, včetně přehledu využití 

doporučení z evaluací (usnesení č. 75 – na vědomí) 

Oldřich Hnátek (vedoucí oddělení řízení a koordinace programu odboru FON) informoval o 

Zprávě o plnění evaluačního plánu (EP) za období 3. 10. 2022 – 2. 10. 2023, která byla projednána 

s Pracovní skupinou pro evaluace OP PPR. V průběhu sledovaného období nedošlo k žádné 

změně EP. Všechna doporučení plynoucí z evaluací jsou splněna, dvě jsou stále v dlouhodobé 

realizaci. 

V současné době je v procesu Souhrnná závěrečná evaluace OP PPR (2022-2024), dodavatelem 

je Ernst & Young, s.r.o. Je již vyhotoveno 10 případových studií a dalších 5 bude dodáno. Dále 

budou vypracovány celkové hodnotící zprávy za oba fondy, vyhodnocení synergických a 

komplementárních vazeb a závěrečná zpráva. Doposud jsou veškeré výstupy placené z OP PPR 

PO5, v příštím roce budou hrazeny z projektu OP TP (Technická pomoc). Všechny případové 

studie jsou zveřejněné na www.penizeproprahu.cz.  

Bod 4)  

Představení aktuálních výstupů (případových studií) závěrečné evaluace OP PPR 

(usnesení č. 75 – na vědomí) 

Oldřich Hnátek představil aktuální případové studie závěrečné evaluace OP PPR. 

Bod 5)  

Prezentace komunikačních aktivit 2023 (usnesení č. 75 – na vědomí) 

Oldřich Hnátek představil publicitní aktivity OP PPR realizované ve 2. polovině roku 2023.  

V rámci vysoutěžené VZ probíhala i ve druhém pololetí kampaň propagace realizovaných 

projektů. Ve sledovaném období proběhly 2 kampaně, kde byly zpracovány další 4 úspěšné 

realizace projektů. Na podzim se konalo 5 venkovních eventů pro širokou veřejnost, 2 indoor akce 

a výstava v OC Galerie Butovice, která běžela po celý měsíc září. 

Mimo VZ vycházel Bulletin – Zprávy z pólu, proběhla aktualizace a rozšíření Publikace OP PPR 

a byla doplněna Mapa projektů – shrnující projektové karty. Dále proběhla výstava Mapy projektů 

v budovách magistrátu. Projekty jsou prezentovány také na webu OP PPR a Praha.eu. 

Součástí komunikačních aktivit bylo i radiové vysílání v červnu 2023.  

Evaluace komunikačních aktivit proběhla v červenci letošního roku. 95 % obyvatel Prahy považuje 

čerpání finančních prostředků z evropských fondů za správné. Povědomí o OP PPR se zvýšilo na 

17 %, 25 % oslovených bylo schopno jmenovat konkrétní projekt/y v Praze podpořené z EF.  

Dále bylo prezentováno krátké ohlédnutí za komunikačními aktivitami v minulých letech - Bulletin 

Zprávy z pólu, Newsletter pro zaměstnance, Facebook praha.eu, web penizeproprahu.cz, rádio, 

videospoty, online a tisková inzerce, outdoorová kampaň, venkovní a vnitřní akce, tiskoviny / 

brožury / publikace, geolokační hra Hraj Prahu!. 
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Usnesení č. 75 

Monitorovací výbor Operačního programu Praha – pól růstu ČR bere na vědomí informace o 

aktuálním a plánovaném stavu realizace OP PPR, informace o pololetním vyhodnocení 

Strategického realizačního plánu 2023, informace k dokončování a dočerpání programu, Zprávu 

o plnění evaluačního plánu, představení dosavadních výstupů a případových studií závěrečné 

evaluace OP PPR a prezentace komunikačních aktivit 2023.  

Ke schválení usnesení došlo konsenzuální formou.  

Výsledek hlasování – usnesení č. 75 

pro proti zdržel se 

16 0 0 

Výstupy z evaluací jsou dostupné ZDE. 

Zdeněk Kovářík závěrem poděkoval všem zúčastněným za vynikající práci a spolupráci.  

 

Karel Andrle poděkoval za pozitivní slova a všem zúčastněným za spolupráci. 

 

 

                                                                                                    Ing. Karel Andrle 

                                                                                                   místopředseda MV 

 

 

                                                                               

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přílohy:  

č. 1 - program jednání 

č. 2 - prezenční listina 

č. 3 - usnesení č. 75 

https://www.penizeproprahu.cz/evaluace/
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